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\\\ MILANÓWEK

Radni większością głosów  
na posiedzeniu 13 czerwca 
podjęli uchwałę o likwidacji 
ZGKiM i przekazaniu jego 
zadań nowopowstałemu 
referatowi Urzędu Miasta. 
Projekt uchwały, aby ZGKiM 
włączyć w strukturę MPWiK 
został odrzucony. Powodem 
zmian było zadłużenie 
zakładu.

W związku z problemami finanso-
wymi ZGKiM, zdaniem radnego 

milanowskiego Kamila Bialika, możli-
we były cztery scenariusze. 

Kolejna kontrowersyjna 
decyzja Rady Miasta

ZGKiM zajmuje się między innymi pielęgnacją zieleni

\\\ PRUSZKÓW

W pożarze kamienicy przy 
ul. Komorowskiej zginęły 
dwie osoby. Z kolei w Starej 
Wsi doszło do tragicznego 
wypadku drogowego.

Tragiczny 
pożar 

Akcja gaśnicza zakończyła się nad ranem
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AKTUALNOŚCI

OGŁOSZENIE BURMISTRZA GRODZISKA MAZOWIECKIEGO 
Z dnia 22 czerwca 2022 r. 

Na podstawie art. 17 pkt 9 i 11 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym (t. jedn. Dz. U. z 2022 r. poz. 503), w związku 
z Uchwałą Nr 624/2013 Rady Miejskiej w Grodzisku Mazowieckim z dnia 25 września 2013 roku w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla części wsi Wólka Grodziska i Kozery po wschodniej stronie obwodnicy w gminie Grodzisk Mazowiecki i uchylenia 
uchwał: Nr 44/2007 Rady Miejskiej w Grodzisku Mazowieckim z dnia 24 stycznia 2007 r. w sprawie przystąpienia do sporządzania zmiany miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego części wsi Kozery Gmina Grodzisk Mazowiecki oraz Nr 46/2007 Rady Miejskiej w Grodzisku Mazowieckim z dnia 
24 stycznia 2007 r. w sprawie przystąpienia do sporządzania: miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części wsi Wólka Grodziska, zmiany 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części wsi Wólka Grodziska Gmina Grodzisk Mazowiecki, zawiadamiam o wyłożeniu do publicznego 
wglądu projektu Miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla części wsi Wólka Grodziska i Kozery po wschodniej stronie obwodnicy w gminie 
Grodzisk Mazowiecki wraz z prognozą oddziaływania na środowisko. 

Wyłożenie projektu planu wraz z prognozą oddziaływania na środowisko odbędzie się w dniach od 30.06.2022 r. do 21.07.2022 r. Dokumentacja 
sprawy będzie wyłożona w siedzibie Urzędu Miejskiego w Grodzisku Mazowieckim, w Punkcie Obsługi Interesanta Wydziału Planowania 
Przestrzennego, ul. T. Kościuszki 12A, w godzinach pracy Urzędu Miejskiego. 

Dyskusja publiczna nad przyjętymi w projekcie planu miejscowego rozwiązaniami odbędzie się w dniu 18.07.2022 r. o godz. 15 w Grodzisku 
Mazowieckim, w Mediatece, przy ul. 3-go Maja 57, przy zachowaniu wszelkich wymogów wynikających z aktualnych obostrzeń oraz ograniczeń 
sanitarnych. 

Projekt planu wraz z prognozą będą umieszczone na stronie Biuletynu Informacji Publicznej Urzędu Miejskiego w Grodzisku Mazowieckim  
– www.bip.grodzisk.pl w zakładce Planowanie Przestrzenne / Rok 2021 / Wyłożenia projektów MPZP. Zgodnie z art. 18 ust. 1 oraz art. 8c i 8d ust. 1 ustawy 
z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym, każdy kto kwestionuje ustalenia przyjęte w projekcie planu miejscowego, może 
wnieść uwagi. 

Uwagi do projektu planu należy składać do 04.08.2022 r. w formie papierowej w Biurze Podawczym Urzędu Miejskiego w Grodzisku Mazowieckim, 
pocztą na adres: 05-825 Grodzisk Mazowiecki, ul. T. Kościuszki 12A lub w formie elektronicznej, w tym za pomocą środków komunikacji elektronicznej 
do Burmistrza Grodziska Mazowieckiego na adres: urzad@grodzisk.pl oraz za pomocą elektronicznej skrzynki podawczej na adres: skrytka ePUAP:  
/umgrodziskmaz/SkrytkaESP lub /umgrodziskmaz/skrytka. Uwaga powinna zawierać imię i nazwisko albo nazwę oraz adres zamieszkania albo siedziby. 

Uwagi w ramach strategicznej oceny oddziaływania na środowisko – stosownie do przepisu art. 39 ust. 1 pkt 2, 3, 4 i 5, art. 46 pkt 1 oraz art. 54 ust. 3 
ustawy z dnia 3 października 2008 r. o udostępnianiu informacji o środowisku i jego ochronie, udziale społeczeństwa w ochronie środowiska oraz o ocenach 
oddziaływania na środowisko (t.j. Dz. U. z 2021 r. poz. 247 ze zm.) należy wnosić w nieprzekraczalnym terminie do 04.08.2022 r. Uwagi na piśmie należy składać 
w formie papierowej w Biurze Podawczym Urzędu Miejskiego w Grodzisku Mazowieckim, pocztą na adres: 05-825 Grodzisk Mazowiecki, ul. T. Kościuszki 12A, 
ustnie do protokołu w Punkcie Obsługi Interesanta Wydziału Planowania Przestrzennego lub w formie elektronicznej, w tym za pomocą środków komunikacji 
elektronicznej do Burmistrza Grodziska Mazowieckiego na adres: urzad@grodzisk.pl oraz za pomocą elektronicznej skrzynki podawczej na adres: skrytka 
ePUAP: /umgrodziskmaz/SkrytkaESP lub /umgrodziskmaz/skrytka. Uwaga powinna zawierać imię i nazwisko albo nazwę oraz adres zamieszkania  
albo siedziby.

Organem właściwym do rozpatrzenia złożonych uwag jest Burmistrz Grodziska Mazowieckiego. Zgodnie z art. 41 ustawy z dnia 3 października 2008 r.  
o udostępnianiu informacji o środowisku i jego ochronie, udziale społeczeństwa w ochronie środowiska oraz o ocenach oddziaływania na środowisko 
uwagi wniesione po terminie pozostaną bez rozpatrzenia. Informacje o przetwarzaniu danych osobowych dostępne są na stronie internetowej  
https://grodzisk.pl/politykaprywatnosci/.

Burmistrz Grodziska Mazowieckiego

 
OBWIESZCZENIE STAROSTY PRUSZKOWSKIEGO

o wszczęciu postępowania w sprawie wydania decyzji 
o zezwoleniu na realizację inwestycji drogowej

Zgodnie z art. 11d ust. 5 ustawy z dnia 10 kwietnia 2003 r. o szczególnych zasadach przygotowania  
i realizacji inwestycji w zakresie dróg publicznych (Dz. U. z 2022 r. poz. 176) zawiadamiam,  że zostało 
wszczęte postępowanie administracyjne na wniosek Burmistrza Gminy Brwinów w sprawie wydania 
decyzji o zezwoleniu na realizację inwestycji drogowej dotyczącej rozbudowy drogi gminnej  
ul. Lilpopa w Brwinowie na odcinku od ul. Wilsona do ul. Borkowej. 
Inwestycja obejmuje następujące działki:
Nieruchomości objęte linią rozgraniczającą inwestycji (pas drogowy): 
obręb 19, Brwinów: działki nr ew.: 56/3, 56/27, 56/6, 56/7, 56/8, 56/9, 56/10, 57/6, 56/28, 83/1, 83/2, 
56/2, 56/1, 112/1 (działka powstanie z podziału dz. nr ew. 112), 56/29, 56/11, 113/1 (działka powstanie z 
podziału  dz. nr ew. 113), 113/2 (działka powstanie z podziału dz. nr ew. 113), 56/30, 56/12, 99/6 (działka 
powstanie z podziału dz. nr ew. 99/5), 56/36 (działka powstanie z podziału dz. nr ew. 56/13), 56/31, 99/1, 
56/34 (działka powstanie z podziału dz. nr ew. 56/14), 118/15 (działka powstanie z podziału dz. nr ew. 
118/13), 118/17 (działka powstanie z podziału dz. nr ew. 118/5).
Nieruchomości lub ich części, z których korzystanie będzie ograniczone: 
obręb 19, Brwinów: działki nr ew.: 1/1, 1/2, 1/4, 1/5, 22, 56/15, 111/2, 111/4, 111/5, 111/6, 111/7, 
111/8, 111/16, 112/2 (działka powstanie z podziału dz. nr ew. 112), 32/1, 32/2, 56/35 (działka powstanie  
z podziału dz. nr ew. 56/14), 48/3, 48/4.

Jednocześnie informuję o możliwości zapoznania się z aktami sprawy w godzinach pracy 
urzędu (poniedziałek i środa 8:00-18:00, wtorek i czwartek 8:00-16:00, piątek 8:00-14:00) w Wydziale 
Architektury Starostwa Powiatowego w Pruszkowie; ul. Drzymały 30, 05-800 Pruszków, sala WOM, 
parter, stanowisko nr 8 lub 9. Uprzejmie proszę telefonicznie (22 738 14 32) poinformować osobę 
prowadzącą sprawę (z wyprzedzeniem co najmniej jednodniowym) o planowanym terminie wizyty  
w celu zagwarantowania możliwości zapoznania się z aktami w wybranym terminie. 

\\\ MICHAŁOWICE

Ekopatrol dba o porządek  
na terenie gminy  
Michałowice. Na swoim  
koncie ma ponad  
250 interwencji w ciągu 
ostatnich miesięcy.

C hcemy, żeby wokół nas panował 
porządek i ład. Bezpieczeństwo to 

jeden z  fundamentów naszego komfor-
tu. O jego zapewnienie dbają określone 
służby. Na terenie gminy Michałowice 
samorząd współpracuje z komisaria-
tem policji. Liczne interwencje w ra-
mach ekopatrolu, mają gwarantować 
porządek i właściwą troskę o środowi-
sko. W ramach uzupełnienia – jednost-
ka składa się z pracowników urzędu 
gminy i policji.

Tylko w 2021 roku ekopatrol 
sprawdził blisko 200 kopciuchów. In-
terweniowano w przypadku 255 zgło-
szeń mieszkańców, dotyczących wy-
cinki drzew, dewastacji, umieszczania 
ogłoszeń w niedozwolonych miejscach 
czy wystawiania zbyt wcześnie odpa-
dów. Dzięki pracy ekopatrolu usunięto 
z terenu gminy zalegające i szpecące 
przestrzeń 23 wraki aut. Jednostka dba 
również o dobro zwierząt. Takich inter-
wencji podjęto ponad 50. 

Problem stanowi porzucanie śmie-
ci na terenie gminy. Ci, którzy się tego 
dopuszczają, nie mogą spać spokojnie. 
– Ponadto, ekopatrol od początku ubie-
głego roku do czerwca 2022 ujawnił 38 
mniejszych lub większych nielegalnie 
porzuconych śmieci. Głównie były to 
części samochodowe, odpady budowla-
ne i gabaryty w postaci zużytych mebli 
i sprzętu AGD. Doprowadziliśmy do ich 
likwidacji. W 18 przypadkach ustalili-
śmy właścicieli odpadów, a co za tym 
idzie wyegzekwowaliśmy posprzątanie 
terenu. Sprawcy tych wykroczeń otrzy-
mują często również mandaty karne. 
W większości są to mieszkańcy gmin 
sąsiednich i Warszawy.  Mówimy „NIE” 
wszystkim, którzy zaśmiecają naszą 
gminę – tłumaczy wójt gminy Micha-
łowice Małgorzata Pachecka. 

Artur Szpuda

Działalność 
ekopatrolu

Ekopatrol szuka osób wyrzucających 
śmieci na terenach zielonych
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\\\ PIASTÓW

Szkoła Podstawowa nr 2  
im. Marii Curie-Skłodowskiej 
w Piastowie świętowała swoje 
90-lecie. Społeczność uczciła 
ten jubileusz.

P oczątki placówki datowane są na 
wrzesień 1932 roku. Początkowo 

lekcje odbywały się w willi Świątkow-
skich przy ul. Tetmajera oraz w budyn-
ku pani Wiweger, przy ul. Błękitnej. 
Potem placówka zlokalizowana zosta-
ła w miejscu uroczego parku. Warto 
wspomnieć, że Szkoła nr 2 powstała 
w wyniku podziału Szkoły Podstawo-
wej nr 1. Przyjęto do niej 580 uczniów, 
funkcję kierownika pełniła Zofia Jel-
linek, a placówka była filią „jedynki”. 
Dopiero 1 września 1932 „dwójka” 
zyskała samodzielność. Jej kierowni-
kiem została Anna Grodecka. W latach 
1932-1933 szkoła liczyła dziewięć klas 
i pięć oddziałów.

W 1934 roku odbyła się uroczy-
stość wmurowania kamienia węgiel-
nego pod budowę placówki przy ul. 
Krakowskiej. 10 maja 1936 roku był 
wielkim wydarzeniem. Tego dnia odda-
no do użytku budynek drugiej w Piasto-
wie szkoły podstawowej. Kilka tygodni 
później placówka otrzymała nazwę – 
Siedmioklasowa Publiczna Szkoła Po-
wszechna im. Pierwszego Marszałka 
Polski Józefa Piłsudskiego. Po wojnie, 

ze względów politycznych  ów patron 
nie był odpowiedni. W 1969 r. nadano 
szkole imię Marii Skłodowskiej-Curie.

Z biegiem lat placówka wymaga-
ła zmian i rozbudowy. Teren „dwójki” 
stawał się miejscem prac. Uczniowie 
musieli korzystać z uprzejmości innych 
szkół, gdzie odbywały się lekcje. Obiekt 
zyskał salę sportową oraz nowe sale 
lekcyjne. Szkoła podstawowa nr 2 ma 
bogatą historię i stała się wyjątkowym 
miejscem dla wielu pokoleń piasto-
wian.

W tym roku placówka obchodzi ju-
bileusz 90-lecia. Z tej okazji odbyła się 
wyjątkowa uroczystość, w której wzięli 
udział samorządowcy, dyrekcja, grono 
pedagogiczne, uczniowie oraz rodzice 
i przyjaciele placówki. Była to świetna 
okazja do życzeń, wielu pięknych słów, 
a także wspomnień. Szkoła to ludzie – 
jak mawia wielu. A 90-lecie było piękną 
możliwością wspomnienia tych, któ-
rzy ją tworzyli i dbali o jej rozwój. Nie 

zabrakło również prezentów. Władze 
powiatu pruszkowskiego przekazały 
sagę „Stulecie winnych” z autografem 
autorki Ałbeny Grabowskiej.

\\\   Poznajemy patrona  
szkoły

W kończącym się roku szkolnym 
uczniowie „dwójki” realizowali projekt 
„Poznajemy patrona szkoły”. Było to 
znakomite przygotowanie do jubile-
uszu i poznanie historii placówki. W 
pierwszej części projektu uczniowie 
dowiadywali się o Józefie Piłsudskim, 
a w drugiej o Marii Curie-Skłodowskiej.

Podczas przedsięwzięcia wykorzy-
stano mapy myśli, prowadzono quizy 
wiedzy, pokazy multimedialne, a tak-
że rozmowy tematyczne. Finałem był 
szkolny konkurs wiedzy o patronce. 
Uczniowie wykonali wiele ciekawych 
prac, które można zobaczyć w placów-
ce oraz na jej stronie internetowej. 

Artur Szpuda

Jubileusz szkoły 

Uroczystość była okazją do życzeń i wspomnień

FO
T. 

PO
W

IA
T 

PR
US

ZK
OW

SK
I 



3NR 183 (5) 22 CZERWCA 2022AKTUALNOŚCI

– Dalsze dotowanie Zakładu i 
spłacenie jego zobowiązań. Likwida-
cja i utworzenie w jego miejsce nowej 
spółki. Połączenie ZGKiM z MPWiK al-
bo przekazanie zadań ZGKiM nowemu 
referatowi w urzędzie miasta – mówi 
radny Bialik. – Rada Miasta wybrała 
czwartą opcję, która w mojej ocenie nie 
jest do końca przemyślana – stwierdza. 

Prace wykonywane przez Zakład 
nie są pracami urzędniczymi. A więc dla 
właściwego działania nowego refera-
tu, konieczna będzie wykwalifikowana 
kadra i struktura zarządzania, na stwo-
rzenie której potrzeba czasu. 

– Obawiam się więc, że ta decyzja 
radnych wpłynie na jakość sprzątania 
w Milanówku – mówi radny Bialik. – W 
konsekwencji doprowadzi do zlecania 
prac wykonywanych do tej pory przez 
ZGKIM, firmom zewnętrznym. Przy 
rosnących cenach usług może być to 
nieopłacalne, zwłaszcza gdy weźmie-
my pod uwagę to, że Zakład dysponuje 
parkiem maszynowym – dodaje.

Innego zdania jest radny Piotr Na-
płoszek. – Ta decyzja jest racjonalna, 
gdyż dzięki niej RM będzie miała więk-

szą kontrolę nad finansami ZGKiM, któ-
ry zarządzając się „sam” wpadł w po-
nad 4 mln zadłużenia – mówi radny. – I 
właśnie z powodu sytuacji finansowej 
Zakładu, połączenie go z MPWiK by-
łoby ryzykowne, gdyż groziło podnie-
sieniem kosztów funkcjonowania tego 
przedsiębiorstwa, a to milanowianie 
mogliby odczuć w cenie wody i ścieków. 

\\\   Wzrost kosztów zamiast 
zmniejszenia 

– Zakład w strukturze urzędu nie 
będzie mógł samodzielnie ubiegać się o 
zewnętrzne dofinansowania itp. formy 
finansowego wsparcia – wyjaśnia przy-
czyny, dla których uważa decyzje rad-
nych za niekorzystną wiceburmistrz 
Marcin Bąk. – Liczyliśmy na możliwość 
rozwoju formuły inhouse tj., wykony-
wania remontów dróg i budynków z 
zasobu komunalnego, siłami spółki 
będącej w 100 proc. naszą własnością. 
Zaletą takiego postępowania jest możli-
wość udzielenia zamówienia bez prze-
targu, co pozwala zaoszczędzić czas. 
Spółka gminna oferuje też niższą mar-
żę, działając praktycznie po kosztach. 
Jako referat urzędu, a nie firma, ZGKiM 
nie będzie mógł świadczyć płatnych 
zleceń, które mogłyby przynosić jakieś 
dochody i pozwalały lepiej wykorzystać 
posiadany sprzęt – dodaje.

Przeciwnicy burmistrza Piotra 
Remiszewskiego twierdzą jednak, że 
likwidacja ZGKiM jest konieczna, gdyż 
jego zadłużenie świadczy o tym, że nie 
ma co kontynuować działalności tego 
zakładu, bo ta jest tylko dowodem na 
nieudolność władz miasta. 

– Zadłużenie ZGKIM wynika z jego 
ustawicznego niedofinansowania przez 
radę miasta – zaprzecza wiceburmistrz 
Marcin Bąk. – Rada Miasta, z sobie tylko 
znanych powodów, zawsze dawała na 
ZGKiM mniej niż zakład zgłaszał jako 
środki konieczne, przeznaczane na 
pensje czy zapłacenie ZUS dla pracow-
ników – dodaje. 

Czym właściwie zajmuje się 
ZGKIM? Zachowaniem czystości w 
mieście, dbaniem o zieleń czy odśnie-
żaniem. Gospodaruje także ponad 200 
mieszkaniami należącymi do miasta.  

– Chcieliśmy, aby ZGKiM znalazło 
się w strukturze MPWiK, bo to zakład 
gotowy do przejęcia tych zadań i pra-
cowników. Ważne jest także to, że za-
dłużenie zakładu, kiedy on stanie się 
częścią urzędu miasta, obniży nasz wy-
nik finansowy, a to będzie miało wpływ 
na m.in. różnego rodzaju dotacje i sub-
wencje – dodał wiceburmistrz. 

Beata Pawłowicz

Kolejna kontrowersyjna 
decyzja Rady Miasta

Decyzja Rady Miasta 
Milanówka może 

doprowadzić do zlecania 
prac wykonywanych  

do tej pory przez ZGKIM, 
firmom zewnętrznym

\\\ NADARZYN

Władze gminy Nadarzyn  
mają prawdziwy ból głowy. 
Problem dotyczy odbioru 
odpadów i możliwego 
podniesienia ceny usługi.

T rudno nie dostrzec, że wszystko 
wokół nas drożeje. Ktoś, kto nie 

był dawno na stacji benzynowej może 
doznać szoku. Robiąc podstawowe za-
kupy również złapiemy się za głowę. 
Wiele produktów oraz usług zdrożało. 
Dotyczy to również gospodarki odpa-
dami. Wiele samorządów z niepokojem 
przygotowuje się do kolejnych postę-
powań przetargowych. Nad sprawą po-
chyliła się gmina Nadarzyn. – W związ-
ku z koniecznością ogłoszenia nowego 
postępowania przetargowego i wyło-
nienia wykonawcy tej usługi na kolejny 
rok, od paru miesięcy analizujemy w 
urzędzie dostępne materiały, tylko w 
jednym celu: „jak osiągnąć najwyższy 
standard obsługi za jak najmniejszą 
cenę” – podaje Dariusz Zwoliński, wójt 
gminy Nadarzyn.

Obecnie stawka za odbiór od-
padów wynosi 28,5 zł w przypadku 
segregacji i 57 zł w sytuacji jej braku. 
Czy cena ulegnie zmianie? Wydaje się 
to niemal pewne. – Przykłady innych 
gmin, obowiązujące na rynku koszty 
utylizacji poszczególnych frakcji śmie-
ciowych i koszty odbioru, rozmowy z 
kontrahentami oraz ocena ilości i mor-
fologii śmieci z naszej gminy wskazują, 
że przy utrzymaniu obecnych standar-
dów, cena odbioru śmieci powinna wy-

nieść około 43 zł od osoby. Nasi bliżsi i 
dalsi sąsiedzi od kilku miesięcy płacą 
już około 33-36 złotych od osoby, przy 
dopłatach samorządowych sięgających 
rocznie 3-7 mln złotych – wyjaśnia wójt 
Zwoliński.

\\\   Co robić?
Pojawia się podstawowe pytanie 

– jak zaradzić rosnącym cenom odpa-
dów? Każdy mieszkaniec chciałby pła-
cić mniej. Z pewnością samorząd wo-
lałby przeznaczyć środki na inwestycje 
czy bezpieczeństwo, a nie dokładać do 
śmieci. W gminie Nadarzyn segregacja 
wynosi niecałe 40%. – Jeśli tego nie 
zmienimy, to nie tylko przyjdzie nam 
płacić jednostkowo więcej za odbiór 
odpadów, ale także w niedługim czasie, 
będziemy musieli płacić jako samorząd 
ze wspólnego budżetu bardzo wysokie 
kary za brak odpowiedniego poziomu 
recyklingu odpadów. To odbije się na 
poziomie życia wszystkich mieszkań-
ców. Odwrotu, póki co od tego nie ma. 
Mniej śmieci, lepiej wysegregowanych 
oznacza mniejsze koszty dla każdego – 
tłumaczy wójt Nadarzyna.

Samorząd przewiduje, że ceny usłu-
gi będą znane w sierpniu, po rozstrzy- 
gnięciu przetargu. Jednocześnie gmina 
szykuje się do dokładniejszych kontroli 
segregacji odbieranych odpadów. 

Artur Szpuda

Możliwy wzrost 
stawki
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ZGKIM na razie stanowi osobna  
spółkę, ale wkrótce może  
stać się częścią UM jako jeden  
z jego referatów
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ze str. 1
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\\\ PRUSZKÓW

Orkiestra Dęta Pruszkowianka 
z sukcesem. Muzycy zostali 
wyróżnieni w „IX Konkursie 
Na Najlepszą Orkiestrę Dętą 
Krajowej Sieci Obszarów 
Wiejskich 2022” w Kaskach.

P ruszkowska orkiestra powstała 
w 2010 roku. Jej założycielem był 

Adam Malcherek, będący instruktorem 
sekcji instrumentów dętych blaszanych 
i perkusyjnych w MOK „Kamyk” w 
Pruszkowie. Pierwsze spotkanie mia-
ło miejsce 7 października 2010 roku. 
Tygodnie ćwiczeń zaowocowały wy-
stępem. Ten inauguracyjny nastąpił 12 
czerwca 2011 roku, podczas koncertu 
plenerowego na zakończenie roku kul-
turalnego MOK w Pruszkowie. W maju 
2012 roku po raz pierwszy występuje 
poza granicami Pruszkowa – na „Brwi-
nowskiej Wiośnie Artystycznej”. 

W kolejnych latach Pruszkowianka 
rozwija się, a do składu wciąż przybywa 
muzyków. Orkiestra koncertuje, wzbo-
gaca lokalne uroczystości i prowadzi 
zajęcia w szkołach. Pruszkowianka 
staje się ważnym elementem na kul-
turalnej mapie miasta. Wiadomo, że 
pandemia utrudnia pewne działania, 
dodatkowo pojawiają się problemy 
lokalowe, ale orkiestra przy wsparciu 

samorządu radzi sobie z przeciwnoś-
ciami. Jesienią 2021 roku w Centrum 
Kultury i Sportu w Pruszkowie odbywa 
się 11-lecie Pruszkowianki.

Ostatnie tygodnie to powody do ra-
dości dla muzyków. W „IX Konkursie Na 
Najlepszą Orkiestrę Dętą Krajowej Sieci 
Obszarów Wiejskich”, odbywającym się 
w Kaskach, uzyskali wyróżnienie oraz 
czek na 2500 złotych. – Dziękujemy 
komisji konkursowej za docenienie 
naszych starań! – przekazuje Pruszko-
wianka. – Ale to nie wszystko! Niespeł-
na 11-letni Maks – nasz perkusista, któ-
ry podczas tej imprezy zaprezentował 
się jako perkusista-solista, otrzymał 

nagrodę jako najmłodszy członek Or-
kiestry Dętej Pruszkowianka. Młody 
perkusista dostał zestaw upominków 
od marszałka województwa mazowie-
ckiego, m.in. nowoczesny plecak z łado-
warką solarną oraz gogle VR! Maksowi 
gratulujemy! – dodaje.

Warto dodać, że w konkursie wzię-
ło udział 13 orkiestr. Pierwsze miejsce 
zajęła Miejska Orkiestra Dęta Modera-
to z Warki. Drugie – Gminna Orkiestra 
Dęta ze Staroźreb oraz Młodzieżowa 
Orkiestra Dęta Krzynowłoga Mała. Na 
trzecim miejscu Orkiestra Dęta OSP Łu-
komie oraz Orkiestra Dęta OSP Błędów. 

Artur Szpuda

Sukces Pruszkowianki

Pruszkowianka stale się rozwija
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\\\ MILANÓWEK

22 czerwca Milanówek 
podpisze umowy na 
wykonanie termomodernizacji 
dwóch budynków Szkół 
Podstawowych nr 1 i nr 3.

Wzeszłym roku projekt termo-
modernizacji budynków Szkoły 

Podstawowej nr 1 im. ks. Piotra Skargi 
przy ul. Królewskiej 69 oraz Szkoły 
Podstawowej nr 3 im. Fryderyka Cho-
pina przy ul. Żabie Oczko 1, otrzymał 
ponad 3,1 mln zł dofinansowania z Re-
gionalnego Programu Operacyjnego 
Województwa Mazowieckiego. Całość 
inwestycji opiewa na kwotę prawie  
9,8 mln zł. – Termomodernizacja spada 
nam z nieba, ze względu na wzrost cen 
eksploatacji budynków szkół – mówi 
Kamil Bialik z Komisji Edukacji Rady 
Miasta. – Już przed podwyżkami, jak w 
większości gmin i u nas 50 proc. budże-
tu pochłaniała oświata. Tymczasem, 
dzięki termomodernizacji koszty te 
będą mniejsze – dodaje. 

\\\   Kiedy szkoły będą  
ocieplone

– Termomodernizacja budynków 
dwóch szkół podstawowych w Mila-
nówku ma zostać zrealizowana w ciągu 
15 miesięcy, jednocześnie planowany 
termin zakończenia prac wyznaczono 
na 30 września 2023 roku – mówi Mar-
lena Tomasik z Referatu Techniczno-
-Inwestycyjnego Urzędu Miejskiego. 

– Termomodernizacja wpłynie na 
wyższy komfort użytkowania obiek-
tów przez dzieci i jednocześnie pozwoli 
ograniczyć straty ciepła, a więc obniży 
koszty związane z utrzymaniem bu-
dynków – dodaje. 

Zakres przewidzianych prac jest 
bardzo szeroki i obejmuje m.in.: do-
cieplenie ścian i dachów budynków, 
wykonanie nowej elewacji, wymianę 
stolarki okiennej i drzwiowej, a także 
przebudowę kotłowni i wymianę źró-
deł ciepła na innowacyjne rozwiązania 
techniczne, czyli pompy ciepła wspo-
magane gazowymi kotłami kondensa-
cyjnymi. Wymienione również zostaną 
grzejniki i wewnętrzna instalacja C.O. 
Inne prace budowlane (towarzyszące), 
to m.in. izolacje przeciwwilgociowe i 
przeciwwodne ścian fundamentowych 
i dachów czy remont zewnętrznych ele-
mentów budynków, takich jak: daszki 
nad wejściami, czy schody zewnętrzne.

Beata Pawłowicz

Taniej dzięki 
termomodernizacji 
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Termomodernizacja to koszty, ale też 
zyski i to nie tylko materialne
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\\\ MILANÓWEK

Burmistrz Piotr Remiszewski 
budzi w mieszkańcach  
wiele emocji, od sympatii  
po wrogość. 

P o opublikowaniu artykułu o inicja-
tywie burmistrza, aby wyremon-

tować 14, a nie tylko 4 drogi, otrzyma-
liśmy list od czytelnika, który zarzuca 
burmistrzowi, że nie dba ani o drogi, 
ani o powstanie Centrum Kultury, jak 
również remont Willi Waleria czy Tur-
czynka.
\\\ Panie burmistrzu Czytelnik twier-
dzi, że pana poprzednicy odbywali 
chociaż spotkania z mieszkańcami. 
Pana nazywa „wielkim nieobecnym” 
sugerując, że to z obawy przed trud-
nymi pytaniami unika pan spotkań.

Częstotliwość moich spotkań z 
mieszkańcami jest większa, niż miało to 
miejsce w poprzednich kadencjach. By-
łem i jestem otwarty na utrzymywanie 
stałych relacji z mieszkańcami. Wybra-
łem formułę spotkań indywidualnych, 
gdyż dzięki nim jestem w stanie realnie 
pomóc. Spotkania odbywają się niemal 
codziennie. Problemy mieszkańców są 
dla mnie priorytetowe. Mieszkańcy 
przychodzą do mnie z różnymi sprawa-
mi, co mnie bardzo cieszy, gdyż świad-
czy o zaufaniu do mnie i urzędu, który 
sprawuję. Na spotkanie może przyjść 
każdy, po wcześniejszym telefonicznym 
umówieniu się. Autora listu również 
serdecznie zapraszam.
\\\ Czytelnik pyta także, dlaczego 
za uzyskane 9,5 mln zł miasto chce 
remontować m.in. ulice Literacką, 
czy Mickiewicza, które są wyasfal-
towane, a nie np. Przejazd czy Charci 
Skok? 

Potrzeby poprawy nawierzchni 
dróg w naszym mieście przewyższają 
możliwości finansowe gminy. Mimo 
to udało się wykonać remont kilku-
nastu dróg. Pozyskane przeze mnie w 

ostatnim czasie 9,5 mln zł wystarczy, 
aby znacząco poprawić stan 6 ulic, 
bez konieczności obciążania budżetu. 
(Przypomnę, że od początku kaden-
cji pozyskaliśmy ponad 70 mln zł ze-
wnętrznych dotacji). Niestety projekt 
kompleksowej poprawy infrastruktu-
ry drogowej złożony do Rady Miasta 
Milanówka, obejmujący remont 14 
kolejnych ulic został decyzją tej rady 
ograniczony do 4. Lokalizacja propo-
nowanych inwestycji oczywiście nie 
jest przypadkowa, w pierwszej ko-
lejności wnioskuję do RM o poprawę 
nawierzchni dróg znajdujących się w 
centrum, gdyż korzysta z nich najwięk-

sza liczba mieszkańców. Co prawda, pa-
trząc na stan dróg widzimy zazwyczaj 
to, co bezpośrednio przed nami. Ale ro-
lą burmistrza jest spojrzenie na miasto 
i jego problemy tak, aby jako pierwsze 
zaspokoić potrzeby jak największej 
części społeczności.
\\\ „Co z Centrum Kultury, które mia-
ło powstać daleko od centrum, ale 
w hali odkupionej od znajomego?” 
– dopytuje się Czytelnik sugerując 
złą wolę z pana strony?

Koncepcję rozwoju infrastruktury 
kulturalnej w naszym mieście przed-
stawiałem wielokrotnie. Zbyt długo 
miasto pozbawione jest odpowiedniej 
przestrzeni do zaspokajania kultural-
nych potrzeb mieszkańców, dlatego też 
wnosiłem różne propozycje, by rozwią-
zać tę sytuację. Niestety, każda z nich 
była oprotestowywana przez radnych 
i żadna nie została zaakceptowana. W 
rezultacie kultura w Milanówku jest 
„bezdomna”. Moim celem jest powrót 
do pięknej historii Milanówka, kiedy 
kultura wspierana przez wyjątko-
wych ludzi, takich jak: Szczepkowski, 
Gruszczyński i Gałczyński, zajmowała 
zaszczytne miejsce. Pragnę stworzyć 
przestrzeń i godne warunki dla reali-
zacji tej koncepcji, ale moje projekty są 
blokowane.
\\\ Kolejne pytania dotyczą dalszych 
losów Turczynka i remontu Willi 
Waleria.

Remont Willi Waleria, to wyjątko-
wy projekt, którego nie podjęlibyśmy 
się, gdyby nie pozyskanie na ten cel 
ogromnej dotacji (ponad 8 mln zł). 
Niestety, remont tak wyjątkowego, za-
bytkowego obiektu jest czasochłonny, 
a pierwotnie zakładany zakres prac 
nie pokrywa się z tymi, które należy 
wykonać. Działania, takie jak bezzasad-
ne donosy również opóźniły realizacje 
prac. Dlatego pomimo sukcesywnego 
remontu, na oddanie obiektu do użyt-
kowania będziemy musieli jeszcze po-
czekać. 

Zespół willowo-parkowy „Turczy-
nek”, to wyjątkowy i niezwykle ważny 
dla miasta obiekt. Niestety ze wzglę-
dów finansowych nie możemy podjąć 
się jego generalnego remontu. Stale 
jednak prowadzimy działania, mają-
ce na celu pozyskanie zewnętrznego 
finansowania dla zrealizowania tego 
projektu, dbając jednocześnie o jego 
zabezpieczenie przed  dewastacją. 
\\\ Dziękuję za rozmowę.

Beata Pawłowicz

Wielki nieobecny 

Piotr Remiszewski bierze udział  
w wielu spotkaniach, także  
z najmłodszymi mieszkańcami.  
Dorosłych zaprasza do urzędu
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W nocy z 19 na 20 czerwca doszło 
do pożaru kamienicy przy ul. 

Komorowskiej w Pruszkowie. Ogień 
pojawił się w mieszkaniu na trzeciej 
kondygnacji i rozprzestrzeniał się da-
lej. Na miejscu pojawiło się kilkanaście 
zastępów straży pożarnej, które miały 
pełne ręce roboty. Robili co mogli, aby 
ugasić coraz większe płomienie.

Na miejscu pracowały służby, w 
tym policja i lotnicze pogotowie ra-
tunkowe oraz inne jednostki zajmują-

ce się bezpieczeństwem. Pojawiły się 
również władze miasta. Potrzebującym 
udzielano niezbędnej pomocy, w tym 
schronienia. Z budynku ewakuowa-
no ponad 20 osób. Pożar miał jednak 
tragiczne skutki. Niestety w pożarze 
zginęły dwie osoby.

Podczas akcji ratunkowej ulica 
Komorowska była zablokowana. Stra-

żacy z Pruszkowa i okolicznych miej-
scowości przez kilka godzin walczyli z 
ogniem. Akcja gaśnicza zakończyła się 
nad ranem. Pomimo wysiłków straża-
ków, nie udało się uniknąć ofiar i strat.

\\\   Wypadek w Starej Wsi
Ostatnie dni w regionie niosą złe 

wiadomości. W miniony czwartek w 
Starej Wsi doszło do tragicznego wy-
padku. Na ul. Południowej motoro-
werzysta zderzył się z samochodem. 
Mężczyzna został przetransportowany 
przez Lotnicze Pogotowie Ratunkowe 
do szpitala, gdzie niestety zmarł. 

Artur Szpuda

Tragiczny pożar 

Na miejscu pracowały 
służby, w tym policja 
i lotnicze pogotowie 
ratunkowe oraz inne 

jednostki zajmujące się 
bezpieczeństwem

Na ul. Południowej motorowerzysta 
zderzył się z samochodem
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Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy 
w Grodzisku Mazowieckim informuje,  
że do wyczerpania limitu  środków  
z projektów unijnych oraz z Funduszu 
Pracy prowadzi nabory wniosków na niżej 
wymienione usługi  i instrumenty rynku 
pracy:
– dla Pracodawców, którzy chcą uzyskać 
pomoc finansową na stworzenie w swoich 
firmach  miejsc pracy:
• prace interwencyjne 
(kwota refundacji: 1 240,00 zł+ składki ZUS 
od tej kwoty) 
to  zatrudnienie osoby bezrobotnej na 
podstawie umowy o pracę w pełnym 
wymiarze czasu pracy na okres m.in.   
9 miesięcy z refundacją przez pierwsze 
6 miesięcy,
• roboty publiczne 
(kwota refundacji: 2 500,00 zł+ składki  
ZUS od tej kwoty)
to zatrudnienie osoby bezrobotnej  przez 
uprawnionych organizatorów na podsta-
wie umowy o pracę w pełnym wymiarze 
czasu pracy  z refundacją na okres 6 mie-
sięcy,
• refundacje kosztów  
wyposażenia lub doposażenia 
stanowiska pracy 
(kwota refundacji: 32 000,00 zł)
to pomoc finansowa udzielana dla pra-
codawcy w związku  z zatrudnieniem na 
refundowanym stanowisku pracy osoby 

bezrobotnej przez okres 24 miesięcy  
na podstawie umowy o pracę w pełnym 
wymiarze czasu pracy.
– dla osób bezrobotnych, które chcą 
powrócić na rynek pracy i uzyskać zatrud-
nienie:
• staże 
(stypendium stażowe: 1 565,00 zł)
forma aktywizacji dla osób bezrobotnych 
na okres do 6 miesięcy, która ma umożli-
wić  zdobycie doświadczenia zawodowe-
go  i umiejętności przydatnych w pracy, za 
okres stażu przysługuje stypendium stażo-
we, które w całości finansuje urząd pracy.
Preferowani do organizacji programu 
będą pracodawcy deklarujący zatrud-
nienie bezpośrednio po zakończonym                              
stażu na minimum 3 miesiące, w pełnym 
wymiarze czasu pracy, na podstawie umo-
wy o pracę.
• szkolenia indywidualne, 
osoba bezrobotna składa do urzędu pracy 
wniosek na szkolenie, w którym  uzasadnia  
jego celowość, szkolenie ma na celu zdo-
bycie, podniesienie, uzupełnienie lub do-
skonalenie kwalifikacji zawodowych, które
umożliwią późniejsze podjęcie pracy lub 
działalności gospodarczej, urząd pracy 
finansuje szkolenie, zaś  osoba bezrobot-
na  otrzymuje stypendium szkoleniowe  
za czas trwania szkolenia.
• bon na zasiedlenie 
(kwota bonu: 9 000,00 zł)

przysługuje dla osoby bezrobotnej do  
30 roku życia w związku z podjęciem przez 
niego poza miejscem dotychczasowego 
zamieszkania zatrudnienia, innej pracy za-
robkowej lub działalności gospodarczej, 
jeżeli:  
–  z tytułu ich wykonywania będzie osiągał 
wynagrodzenie lub przychód w wysokości 
co najmniej minimalnego wynagrodzenia 
za pracę brutto miesięcznie oraz będzie  
podlegał ubezpieczeniom społecznym,
– odległość od miejsca dotychczasowego 
zamieszkania do miejscowości, w której  
bezrobotny zamieszka w związku z podję-
ciem zatrudnienia, innej pracy zarobkowej 
lub działalności gospodarczej wyniesie co 
najmniej 80 km lub czas dojazdu do tej 
miejscowości i powrotu do miejsca do-
tychczasowego zamieszkania środkami 
transportu zbiorowego  przekroczy  łącz-
nie co najmniej  3 godziny dziennie,
– będzie pozostawał w zatrudnieniu, wy-
konywał inną  pracę zarobkową lub będzie 
prowadził działalność gospodarczą przez 
okres co najmniej 6 miesięcy.

Zapraszamy Pracodawców 
oraz osoby bezrobotne do skorzystania 

z udziału w ww. formach wsparcia.

Formularze wniosków dostępne są  
na stronie internetowej urzędu grodzisk-
mazowiecki.praca.gov.pl w zakładce  
DOKUMENTY DO POBRANIA.

Szczegółowe informacje dotyczące naborów 
wniosków można uzyskać pod numerami telefonów: 
(22) 755 - 55 - 86 wew. 105, 106, 110, 114, 132; 
(22) 734 - 57 - 20; (22) 734 - 57 - 21

Nabory wniosków dla pracodawców 
oraz osób bezrobotnych na usługi 
i instrumenty rynku pracy

\\\ PRUSZKÓW

Pruszkowski magistrat  
zajmie się doświetleniem 
przejść dla pieszych. 
Odpowiednia infrastruktura 
pojawi się przy Park&Ride 
zlokalizowanym przy ulicy 
Waryńskiego i przy Szkole 
Podstawowej nr 3.

W głównej mierze stawiamy na 
bezpieczeństwo. Niezwykle 

ważną rolę odgrywa odpowiednia in-
frastruktura. Wiadomo, że na drodze 
musimy zachowywać ostrożność, jed-
nak po zmroku widoczność jest ogra-
niczona. Kierowcy, rowerzyści i piesi 
muszą pamiętać o podstawowych zasa-
dach. Jednak są również inne kwestie. 
Bardzo ważne jest, aby przejścia dla 
pieszych były odpowiednio widoczne. 
Rozwiązaniem ma być odpowiednie 
doświetlenie pasów.

Należy wspomnieć, że w ubiegłym 
roku miasto Pruszków realizowało już 
projekty w tym zakresie. W ramach 
poprawy bezpieczeństwa ruchu dro-
gowego wykonano zsynchronizowane 

doświetlenia przejść dla pieszych m.in. 
w ciągu ul. Chopina (przy Przedszko-
lu Miejskim nr 3), ul. Drzymały czy 
ul. Konrada Kurca. Wyposażono je w 
maszty z lampami oraz czujniki ruchu, 
uruchamiające punktowe elementy 
odblaskowe. 

Teraz samorząd kontynuuje dzia-
łania w tym zakresie. Miasto szuka 

wykonawcy zadania polegającego 
na przebudowie pasa drogowego, w 
zakresie wykonania aktywnego zsyn-
chronizowanego doświetlenia przejść 
dla pieszych. Chodzi o następujące 
lokalizacje: ul. Kubusia Puchatka przy 
Szkole Podstawowej nr 3, ul. Akacjowa 
przy ul. Dębowej, ul. Ludwika Waryń-
skiego przy parkingu Park&Ride.

Czas na składanie ofert minął 22 
czerwca. Urzędnicy analizują doku-
menty, a przewidziano, że zwycięska 
firma na to zadanie będzie miała pięć 
miesięcy od momentu podpisania 
umowy. Przedsięwzięcie zakłada wy-
konanie dokumentacji projektowej 
oraz dostawę niezbędnych urządzeń. 
– Całość systemu powinna działać w 
synchronizacji z zainstalowanymi czuj-
nikami ruchu i zmierzchu. Lampy win-
ny ,,rozjaśnić się” po pobudzeniu czuj-
nika przez pieszego. System winien być 
zsynchronizowany z uruchamianiem 
się punktowych aktywnych elemen-
tów odblaskowych, zainstalowanych 
w jezdni. System ma być podłączony 
do zasilania miejskiego – czytamy w 
dokumentacji. 

Artur Szpuda

Planują doświetlić przejścia

Doświetlone zostanie przejście przy 
SP nr 3
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\\\ GRODZISK MAZOWIECKI

Reprezentujący Bogorię 
Grodzisk Mazowiecki Aleks 
Pakuła sięgnął z reprezentacją 
Polski młodzików  
po wicemistrzostwo Europy  
w tenisie stołowym.

B iało-czerwoni w Podgoricy poka-
zali się z dobrej strony. W turnieju 

drużyn mieszanych do lat 13 Polska 
dotarła do finału. Wyróżniającym się 
graczem reprezentacji był Aleks Pakuła 
z grodziskiej Bogorii.

Polska w grupie pokonała Węgrów 
4:1, ale musiała uznać wyższość Ru-
munii – 2:3. Biało-czerwoni z drugiego 

miejsca awansowali do grona najlep-
szych dwunastu ekip czempionatu. W 
kolejnej fazie Polska toczyła bardzo 
zacięte boje. Nasza kadra pokonała 
Niemcy 3:2, ale przegrała 2:3 z Portuga-
lią. Los nam sprzyjał. Niemcy pokonali 
Portugalię 3:2, a o awansie decydowały 
małe sety. Tu najlepiej wypadała Pol-
ska.

W półfinale biało-czerwoni rozpra-
wili się ze Szwecją. Pewne zwycięstwo 

3:0, przypieczętowane wygraną Pakuły, 
którego przeciwnikiem był Mark Usov. 
O złoto przyszło nam rywalizować z 

Czechami. Lepiej zaczęli nasi południo-
wi sąsiedzi. Wyrównała Katarzyna Raj-
kowska, prowadzenie dał nam Pakuła, 
który pewnie pokonał Jakuba Kabelkę. 
Sukces był blisko, jednak Anna Ulatow-
ska, będąca blisko wygranej, przegrała 
z Hanką Kodetovą. Czesi poczuli szansę. 

Przy stanie 2:2 wygrali ostatnie star-
cie i sięgnęli po mistrzostwo Europy 
młodzików w drużynach mieszanych. 
Polska z wicemistrzostwem. 

Cieszy dobra postawa Aleksa Pa-
kuły. Młody gracz Bogorii wygrał sześć 
gier singlowych. Stanowił o sile naszej 
kadry, która w Podgoricy odniosła suk-
ces. W grze indywidualnej Aleks zdobył 
brązowy medal.

Artur Szpuda

Wicemistrz Europy

Polska z wicemistrzostwem
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\\\ WYŚCIG ZBROJEŃ W PRUSZKOWIE                  
MKS Pruszków zbroi się przed pierwszym sezonem w Energa Basket Lidze 
Kobiet. W zespole pojawiły się nowe zawodniczki. 

Wspaniały sezon za ekipą z 
Pruszkowa. Fenomenalna posta-
wa w I lidze i awans do Energa 
Basket Ligi Kobiet. Teraz czas na 
nowe wyzwania, a więc zmiany 
w postaci nowych zawodniczek 
oraz przedłużania kontraktów. 
Warto zacząć od sztabu szkole-
niowego, który będzie pracował 
z drużyną. Zespół w Energa Bas-
ket Lidze poprowadzi Bartłomiej 
Przelazły, któremu będzie pomagał Wojciech Rogowski. Za przygotowanie moto-
ryczne odpowiada Wojciech Pielech. 

Należy również wspomnieć o zawodniczkach, które zostają w Pruszkowie. 
Umowy z klubem przedłużyły Karolina Zaborska i Marzena Marciniak (na zdję-
ciu). Ich drogą poszły Sonia Frojdenfal oraz Katarzyna Świeżak. Kolejną zawod-
niczką, która zostaje w Pruszkowie jest Pola Dmochewicz.
Nowe twarze

W pruszkowskim zespole pojawiły się również nowe nazwiska. Od przyszłe-
go sezonu MKS będzie reprezentowała Weronika Papiernik. Rozgrywająca ma 
24 lata i ostatnio grała w MUKS Poznań. Nowym nabytkiem MKS-u jest Marta 
Stawicka. 21-latka poprzednio występowała w ekipie AZS Politechnika Gdańsk. 
Może grać jako rzucająca bądź niska skrzydłowa.

\\\ PRUSZKÓW 

O złoto przyszło  
nam rywalizować  

z Czechami
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Wójt Gminy Nadarzyn 
zzawiadamia, że na stronie internetowej Urzędu Gminy Nadarzyn – www.nadarzyn.pl (BIP) oraz na 
tablicach ogłoszeń w siedzibie Urzędu Gminy Nadarzyn został zamieszczony wykaz nieruchomości 
przeznaczonych do oddania w dzierżawę.

 DAM PRACĘ 
POSZUKUJEMY OSÓB Z ORZECZENIEM  
O NIEPEŁNOSPRAWNOŚCI DO OCHRONY 
MAŁYCH BUDÓW W GRODZISK MAZ./ 
ŻABIA WOLA LUB GRODZISK MAZ./ 
NATOLIN. NIE WYMAGAMY  
DOŚWIADCZENIA. TEL. 884 602 126 

Doświadczona firma budowlana zatrudni 
PRACOWNIKÓW BUDOWLANYCH: mura-
rzy, pomocników, fachowców do wykoń-
czenia wnętrz. Praca lato-zima, możliwe 
zakwaterowanie, tel. 665 183 980

Do pracy przy budowie linii  
elektroenergetycznych nN  

w pow. piaseczyńskim, elektromontera  
lub pracownika fizycznego  

do przyuczenia zawodu  
tel. 660-939-117 

Firma poszukuje osoby do sprzątania 
biur i pomieszczeń socjalnych.  
Praca na 3/4 etatu, umowa o pracę.  
Praca w Solcu k. Szymanowa.  
Zadzwoń na nr 501 631 374 

Pracownik sprzątający miasto w Piasecz-
nie, umowa o pracę do 4200 zł/brutto/
miesięcznie, tel: 605333429 

IMPORTER CIĘŻARÓWEK ZATRUDNI  
LAKIERNIKA, POMOC LAKIERNIKA, 
POMOC DO WARSZTATU SAMOCHODY 
CIĘŻAROWE OD ZARAZ GÓRA KALWARIA 
TEL. 509 237 779

Piekarnia Łazy k. Magdalenki zatrudni 
piekarza i kierowcę tel. 506 59 55 55

Pracowników do ekip serwis wentylacji  
- bez doświadczenia tel. 601 923 395

Zatrudnimy od zaraz elektryków,  
pomocników elektryka, wymagane  
Prawo Jazdy. 668461868

Zatrudnię kierowcę, konwojenta,  
tel. 22 726 86 36, 22 726 83 42

Przyjmę do zakładania ogrodów, mile  
widziane doświadczenie i prawo jazdy 
kat. B, tel. 511 126 841

Brukarzy z doświadczeniem  
lub do przyuczenia, mile widziane prawo 
jazdy kat. B, tel. 511 126 841 

Zatrudnię pracowników do zakładu  
mięsnego w Górze Kalwarii,  
wykwalifikowanych i do przyuczenia,  
tel. 606 259 458 

USŁUGI  
AUTOMATYKA, napędy do bram  
- przesuwnych, garażowych,  
dwuskrzydłowych. Sprzedaż, montaż  
i serwis, tel. 790 331 339    

Pozwolenia na użytkowanie  
dla starych domów. Legalizacje  

samowoli budowlanych sprzed lat, 
tel. 695 451 655 

Ekipa murarzy przyjmie zlecenie na bu-
dowę domów i remonty wykończeniowe  
w sezonie 2022. Tel. 665 183 980 

Malowanie, glazurnictwo, podłogi i pane-
le, szybko i solidnie tel. 669 945 460

BEZPYŁOWE CYKLINOWANIE, REMONTY 
od A do Z. TADEUSZ BIAŁOGRODZKI  
Tel. 502 093 588, 22 756 57 63

Wycinka drzew, sprzątanie gałęzi  
z rębakiem, ogrody- pełen zakres  
Tel. 694 910 163 

Automatyczne nawadnianie ogrodów, 
oczka wodne, ogrody. Tel. 504 01 02 01

Elewacje - docieplenia budynków  
- solidnie - tanio - 602-482-572 

Anteny wideo domofony  
montaż naprawa 603375875 

KUCHNIE,SZAFY,GARDEROBY,PANELE, 
MEBLE NA WYMIAR,TEL. 723 533 233 

Cyklinowanie, remonty tel. 510 128 912 

Docieplanie budynków,  
malowanie elewacji, podbitka,  
poddasza tel. 501624562

Koszenie i porządkowanie działek  
tel. 501 314 711 

Ogrodzenia, panele ogrodzeniowe, siatka 
+ montaż producent tel. 503 572 046 

Docieplanie poddaszy pianą, wylewki  
tel. 607 378 288

Wywóz gałęzi, ogrodnicze, koszenie 
519874891 

Malarskie tanio tel. 22 7277747,  
501 976 533 

PRANIE - CZYSZCZENIE dywanów,  
tapicerki meblowej i samochodowej  
508 65 20 30

Docieplanie Budynków 795 96 96 96

ALARMY, KAMERY, DOMOFONY  
600 421 203

KOMINIARZ, TEL. 781 495 997 

Wylewki betonowe agregatem,  
tel. 600 872 737

Mycie, malowanie elewacji  
tel. 505 591 721

GLAZURA, REMONTY TEL. 601 219 482

Dachy, podbitka, sprzedaż,  
tel. 692 194 998

Wywozimy graty z chaty tel. 505 591 721 

Tynki gipsowe i tradycyjne 604415352

Elektryk tel. 666 890 886 

Kominiarz tel. 500 214 632 

HYDRAULIK TEL. 735 392 792

Wycinka drzew tel. 505 591 721

Przeprowadzki tel. 505 591 721

Remonty, budowlane, ogrodzenia,  
tel. 513 137 581

Naprawa, krycie dachu,  
tel. 511 928 895 

Dachy - pokrycia, naprawy,  
tel. 502 473 605

Dachy papą termozgrzewalną,  
tel. 502 473 605

Malowanie, hydraulika, remonty,  
tel. 501 050 907

Cyklinowanie, remonty, tel. 510 128 912

Hydraulik, naprawy, tel. 698 185 911

Naprawa pralek, tel. 602 322 951

Docieplanie budynków, szybko, tanio, 
solidnie, tel. 502 053 214

Naprawa dachów, rynny, obróbki, papa 
termozgrzewalna, tel. 729 45 99 83

KUPIĘ  
Antyczne meble, obrazy, srebra, platery, 
odznaczenia, szable, książki, pocztówki, 
tel. 504 017 418   

SPRZEDAM  
Węgiel, ekogroszek, koks Skład Węgla 
Prażmów tel. 22-727-07-00

AUTO-MOTO KUPIĘ
AUTO-KASACJA SKUP-AUT  

LEGALNA FIRMA 515 514 100 

Skup aut za gotówkę szybki dojazd  
i wycena tel. 533 525 533

Skup kamperów, przyczep  
kempingowych 505 530 300

Skup aut na kasację 508206738 

Skup aut 2010-2021r. 505 530 300

NIERUCHOMOŚCI WYNAJEM
PESEL, Meld, Umowa - 720 90 80 80 

1-ka 650, Para 400/Os + Licz 885828884

Podnajmę powierzchnię w funkcjonują-
cym salonie kosmetycznym w Piasecznie 
przy bazarku na Szkolnej na przedłużanie 
rzęs, brwi, makijaż permanentny lub inne 
propozycje tel. 501 156 766   

NIERUCHOMOŚCI SPRZEDAM
Działki budowlane 800 m2 i działki  
rekreacyjne k. Prażmowa,  
tel. 602 770 361, 791 394 794 

NAUKA 
Matematyka, 664 438 144                  

ZDROWIE 
PROTEZY ZĘBOWE NAPRAWA.  
PIASECZNO TEL. 502 031 221

RÓŻNE
Wywiozę złom, kaloryfery, stare piece, 
lodówki, elektro-złom. Tel. 669 445 400 

Wynajmę Salę Weselną na 300 osób  
+ 36 miejsc hotelowych lub zorganizuję 
przyjęcie Biały Dworek w Prażmowie  
tel. 722-202-966

MATRYMONIALNE  
Szukam partnerki 50+ Tel.792 560 466

FINANSE  
Kredyty tel. 513 654 277

Oddłużanie z pożyczek pozabankowych 
733-150-555
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W słoneczne niedzielne południe Park 
Skarbków zapełnił się damami w pięknych 
sukniach i panami w klasycznych strojach 
z szelkami. Witając zgromadzonych bur-
mistrz Grzegorz Benedykciński wyjaśnił, że 
to pracownicy Urzędu Miejskiego, Bibliote-
ki Publicznej oraz Centrum Kultury, którzy  
z okazji otwarcia tężni, założyli starodawne 
stroje, by mieszkańcom miasta przybliżyć 
atmosferę czasów, gdy miasto było sana-
torium, które odwiedzały znamienite osoby. 

– Oto Zofia Nałkowska, która korzy-
stała z naszego sanatorium – powiedział 
burmistrz, wskazując stojącą obok niego 
damę. – Zapraszam także Władysława Rey-
monta… 

Kostiumy z epoki robiły niesamowite 
wrażenie. Kobiety mówiły, że czują się wy-
jątkowe, a mężczyźni poruszali się z elegan-
cją większą, niż gdyby nosili dżinsy. 

Woda z Ciechocinka 
w Grodzisku

Podczas tego wydarzenia, w Parku 
Skarbków można było napić się kawy oraz 
poczęstować wypiekami od Aryzty, w stylo-
wej wiedeńskiej kawiarence z eleganckimi 
stolikami. Można też było spróbować wody 

mineralnej, sprowadzonej z Ciechocinka 
specjalnie na uroczyste otwarcie tężni. 

– Tężnie są dziś w wielu miastach, 
ale nam zależało, by nasza działała i pa-
sowała do naszego parku. A także, żeby 
była tu sprzedawana woda z Ciechocinka, 
ponieważ wtedy mieszkańcy będą mogli 
tu przyjść i poczuć się jak w uzdrowisku 
– powiedział burmistrz Grzegorz Bene-
dykciński, nalewając wodę mineralną  
z Ciechocinka, którą tego dnia częstowano 

mieszkańców. Natomiast od poniedziałku, 
oryginalną wodę z uzdrowisk będzie można 
kupić w restauracji Piknik, która znajduje 
się w parku. 

– Jestem pewny, że tężnia sprawi 
mieszkańcom wiele radości. Zwłaszcza, że 
benzyna jest droga, to teraz nie trzeba się 
nigdzie wybierać, by skorzystać z tężni, czy 
napić się wody z Ciechocinka w pięknym 
parku – powiedział burmistrz. – Miłość do 
tężni czuję od dziecka. Pochodzę z Aleksan-
drowa Kujawskiego, a to jest blisko Ciecho-
cinka i pamiętam, że często tam jeździłem. 
– dodał burmistrz. 

– Wystarczy popatrzeć: tężnia wygląda 
tak, jakby tu była od zawsze. Nie musieliśmy 
usuwać nawet jednego drzewa. To miejsce 
na nią czekało – powiedziała z kolei podczas 
uroczystego otwarcia dr Joanna Wróblew-
ska przewodnicząca Rady Miejskiej w Gro-
dzisku Maz. – Długo trwała dyskusja, czy to 

jest właściwe miejsce na tężnię, ale moim 
zdaniem jak najbardziej. Z parku korzysta 
mnóstwo ludzi: przechadzają się, biegają, 
chodzą z kijkami, a dzieci spędzają czas na 
placu zabaw. Dlatego tężnia ma tu ogromny 
sens i będzie znakomicie służyć mieszkań-
com. Polecam osobom, które mają problem 
z układem oddechowym, z alergiami, z nad-
ciśnieniem, a także kobietom, które ocze-
kują na narodzenie dziecka – odwiedzajcie 
tężnię. Jej działanie dla nas wszystkich jest 

bardzo korzystne, emituje wiele mikroele-
mentów, które są niezbędne dla naszego 
organizmu – dodaje doktor. 

Wyhaftowane logo 500-lecia
– Zajmuję się haftem, a ponieważ mój 

wnuczek urodził się w Grodzisku Mazowie-
ckim, to żeby miał po babci jakąś pamiątkę, 
postanowiłam wyhaftować logo na 500-le-
cie miasta złotą nitką ściegiem krzyżyko-
wym i przekazać w darze panu burmistrzo-
wi – powiedziała Maria Staniak. W zamian 
za swój dar dla miasta, razem z burmistrzem  

i dr Joanną Wróblewską, przecinała wstę-
gę. – Tę złotą nitkę przywiozłam jeszcze  
z Włoch, gdzie uczyłam się haftu – dodała 
pani Maria.

 – Trzy lata temu jeździłam po różnych 
miastach, w których były tężnie, by znaleźć 
dla nas projektanta – powiedziała podczas 
uroczystości Monika Kwiczak, specjalistka 
ds. kształtowania przestrzeni publicznej  
z UM. – Zależało nam na tym, aby projekt 
uwzględniał architekturę uzdrowiskową 
Grodziska Mazowieckiego. I te elementy 
ozdobne, które widzimy: zdobienia i tralki 
są dokładnie takie same, jak w dworach 
po drugiej stronie ulicy – dodała. – Tężnię 

zaprojektowała Dorota Wachowska-Tysz-
kiewicz z DKT z Łodzi. 

Na zakończenie części oficjalnej, w Par-
ku Skarbków zagrał lubiany przez miesz-
kańców zespół Ferajna Jastrzębskiego.  
Usłyszeliśmy szlagiery z międzywojnia. 

– Uczestniczę we wszystkich impre-
zach, które pokazują, że dobrze się dzieje 
w naszym mieście – powiedziała emerytka 
pani Krystyna, która razem z koleżankami 
i kolegami z klubu seniora przysłuchiwała 
się koncertowi. – Tężnia to coś wspaniałego. 
Grodzisk Mazowiecki, to cudowne i przyja-
zne ludziom miasto – dodała.

Tekst i zdjęcia Beata Pawłowicz

Tężnia solankowa uruchomiona
Otwarcie tężni w Grodzisku Mazowieckim odbyło się 19 czerwca, podczas wydarzenia pod hasłem „W Grodzisku na letnisku”. Tego dnia  

zgromadzeni w Parku Skarbków mieszkańcy i goście przenieśli się w czasy, kiedy miasto było uzdrowiskiem. Do sanatorium, które się tu mieściło  
przyjeżdżali kuracjusze z Warszawy i okolic.

Burmistrz Grzegorz Benedykciński częstował mieszkańców wodą mineralną 
z Ciechocinka 

Tężnia powstała dzięki staraniom wielu pracowników Urzędu Miasta, m.in. Moniki 
Kwiczak, która prezentowała się w sukni z epoki

Emeryci, jak pani Krystyna, są wdzięczni za tężnię, która powstała w ich mieście W parku można było zrobić sobie piękne zdęcie w salonie z początku XX wieku

P R O M O C J A

URZĄD MIEJSKI W GRODZISKU MAZOWIECKIM  ul. l. Kościuszki 12a, tel. 22 755 55 34, www.grodzisk.pl

Otwarcie tężni


